
 

 

 

 

Til mødedeltagerne: 
o Repræsentanter forældrebestyrelse 

 
 
Mødeleder: Ole 
Referent: Helle Hansen  
 
Afbud: Helle F, Mia Harrild, Caroline Almdal  

 

 

Midtlangeland Dagtilbud 

5900 Rudkøbing  

Tlf. 51 64 53 65 

soolgo@langelandkommune.dk  
 

    

Forældreråd og Bestyrelsesmøde Midtlangeland Dagtilbud 
Mandag 11/9 2023, kl 17.15-20.15 

Mødet afholdes i Simmerbølle Børnehave 
 
refere    

    
    

0 
 

Afdelingernes forældrerådsmøde  

• 17.15-18.15 

• Til forældrerådsmødet, udsendes der 
særskilt dagsorden fra afdelingerne.  

Kig efter den i jeres mailbox 😊 

 

Referat udsendes særskilt fra afdelingerne 
 

1 Spisning – fælles for råd og bestyrelse 

• 18.15-18.45 
 

 

2 Forældrebestyrelsesmøde  

• 18.45-20.15 
 

Referat herunder 

3 Godkendelse af dagsorden og seneste 
referat 
 

Der ønskes et punkt på, med renovering af legepladser, som 
bliver punkt 12.  

4 Kort Orientering fra forældreråd 

• Opmærksomhedspunkter fra 
forældrerådenes møder 

 

Fra afdelingerne: 
 
Pyramiden: 

• Sommerferiepasningen blev drøftet.   

• Terese har fået andet job og fratræder, og man glæder 
sig til at se, hvem der kommer i stedet for.  

• Vil gerne have en arbejdsdag.  

• Børnene skal vaske hænder når de kommer i 
børnehaven om morgenen. I 

• kke en fotograf ud i arbejdstiden, men hjælp af Ole og 
Helle.  

• Åben legedag, som forældrerådet skal stå for. Vil gerne 
vise Pyramiden frem på et åbent hus. Spørgsmålet er, 
hvordan man får PR. på begivenheden. Det vil være 
forældrerådet der viser rundt en lørdag formiddag.  

• Det vil være godt, hvis alle nye potentielle forældre har 
mulighed for at besøg alle børnehaver inden de vælger 
institution. (den mulighed har forældre)(Ole) 

 
Simmerbølle: 

• Feriepasning drøftet 

• Høstfest afholdt med stor tilslutning  
 

Dagplejen:  

• Foto, forældrerådet kontakter en fotograf og vil gerne 
have få taget et gruppebilled fra legestuen.  

• Legedag i en weekend, som forældrerådet arrangerer.  

• Skal lave en ønskeliste på opgaver og dermed vurdere 
om der skal være en arbejdsdag.  

• Der mangler rådsmedlemmer. To nu og der stopper to til 
hhv. januar og marts.    
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• Skal til  fortællerarrangement i Tullebølle Kirke i 
november arrangeret af præsten.  

• Dagplejer genansat i Simmerbølle i foreløbig et år.  
 

Vejlen:  

• Legetøj hjemmefra, hvordan det håndteres. Forslag om, 
at der kan være en legetøjsdag. Forældrerådet har et 
forslag om at have en legetøjsdag, men vil drøfte det 
med personalet.  

• Hvordan kan vi bruge forældrerådet mere end nu. Vil 
gerne have forslag om, hvad der skal drøftes på 
forældrerådsmøderne.  

• Vil væres mere synlige når der er fælles arrangementer. 
Fester og fællesspisninger og arbejdsdage. Forsøger at 
arrangere en Halloweenfest med spisning. Der er en 
tovholder på fester, som er Louise.  

• Arbejdsdag er udsat til novembermødet og forventer 
hvis det bliver aktuelt er det til foråret.  

 

5 Kort orientering 

• Møde mellem BSK/forældrebestyrelsen. 
Det planlagte møde 25/9 udskydes.  
 

 
Møde mellem bestyrelsen og det politiske udvalg er udskudt 
pga. travlhed.  
 
 

6 Børnetal  - pr 1/9 2023 og forventning til 
2024 
Dagplejen  

• 59 børn 

• 49 børn midt (1 barn tæller 2 pladser) 

• 10 børn syd  

• Fald i børnetallet i 2023 er stabiliseret i 
midt.  

• Stor efterspørgsel fra 2024 
Vejlen vuggestuen 

• 14 børn 

• Forventet gennemsnit på 14,92 børn i 
2023  

• Stor efterspørgsel fra december 2023 
Vejlen børnehaven:  

• 50 børn  

• Forventet gennemsnit på 50,17 børn i 
2023  

Pyramiden:  

• 22 børn  

• Forventet gennemsnit på 24,5 børn i 2023  

• Begrænset søgning 
Simmerbølle:  

• 40 børn  

• Forventet gennemsnit på 39,08 børn i 
2023  

 
Børnetalsprognosen 2023-24: 
Samlet set forventes  

• stabilt børnetal i børnehaverne i 2023, 
mens der er forventning til et mindre fald i 
2024. 

• stabilt børnetal i vuggestuen og stor 
efterspørgsel fra december 2023 og frem 

• Børnetallet er stabiliseret i dagplejen i 
midt, og stor stigning forventes i syd 

 

Prognosetallene er gældende pr. 1. september 2023 

• Faldet i dagplejen er ikke længere og der er nu en 
stabilitet og efterspørgsel på 2024 og frem.  

• Det påvirker ikke efterspørgslen i Vuggestuen, som der 
også er efterspørgsel på.  

• Det skyldtes muligvis at Kassebølle og Krageholm ikke 
længere udvider og tager flere børn hvilket  påvirker de 
kommunale tal i opadgående retning.   

• Der er stadig et lille fald i børnehaverne, men det 
formodes at det også vil ujævne sig.  

• Børnetallet er på landsplan er fortsat stigende.  
 
2024 

• Fra december måned 2023 og frem mangler der 6 til 8 
pladser i vuggestuen  

• I Vejlen vil tallet være stabilt.  

• Simmerbølle stabilt  

• Pyramiden er let faldende.  
 
Adspurgt om der er en folder om de enkelte børnehaver,  
som kan uddeles allerede i dagplejen 

• Det vurderes at det vil være relevant og et godt 
tidspunkt til  3 mdr. samtalen.  

• Vi kan bruge AULA til at henvise til hjemmesiden 

https://dagtilbud-midt.aula.dk/  , hvor man kan orientere 
sig om de enkelte børnehaven.  
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7 Økonomi – Budget, forbrug og regnskab 

• Budget 2023 - forbrug 
o forventning  

• Budgetfase 2024 
o Høringsfase afsluttet 
o Drøftelse af eventuelle yderligere  

beslutninger omkring budget 
2024. Herunder konsekvens for 
dagtilbuddet 

 

Det forventes for nuværende, at Budgettet går i nul, hvilket 
betyder at vi bruger de penge der er budgetteret med, men 
at vi ikke overskrider budgetterne.  
 
Adspurgt om bestyrelsen er interesseret i at få en orientering 
om status på budgettet.  

• Vi lægger budgettet frem når det er vedtaget,  det kan 
blive på  novembermødet for budget 2024, så 
bestyrelsen kan følge udviklingen i budgettet og 
medvirke til at prioritere råderummet.  

 
Adspurgt om én af børnehaverne skal lukke, er svaret at det 
ikke er besluttet endnu.  

• Ved et fremtidigt møde med det politiske udvalg kan 
man evt. drøfte fremtiden om antal institutioner, hvordan 
kan en tilpasning se ud.   

 

8 Sommerpasning 

• Evaluering 

• Hvordan blev det oplevet 

• Hvor er der plads til opmærksomhed 
 

Stikord fra evaluering som bringes videre: 

• Mangler at personalet som ikke kender de enkelte 
forældre, skal præsentere sig og måske hænge billdeder 
op, så man kan se hvem der er hvem. 

• Ellers fungeret det godt, men også vigtigt at når man 
henter barnet, at forældrne kan få at vide hvad børnene 
har lavet i løbet af dagen.  

• Måske at være bedre til at skrive på tavlen.  

• Informer på tavlen om hvem der er mogenåbner og 
lukker.  

• Børnene har haft det sjovt i feriepasningen.  

• Kan man måske besøge feriepasningen (Vejlen) inden 
den morgen børnene skal starte.  

• Garderobe klar med navn. Der var forberedt garderobe 
med navn til gæstebørnene.  

• Måske kunne børnehaven i forvejen besøge Vejlen, så 
det ikke var første gang den morgen hvor de skulle start.  

 

9 Kontaktoplysninger i bestyrelsen 

• Kan mail og mobil deles 

• Kan forældrene eksempelvis oprette 
lukket FB-gruppe 

•  

Ja der kan udarbejdes en telefon/mailliste bestyrelsen 
imellem. (medsendes referatet) 
Det kan være en mulgihed at lave en lukket forældre 
facebook gruppe, men det forudsætter at alle er på FB og 
der vil i givet fald ske en ekskludering, hvilket ingne ønsker.  
Christina opfordrer at kontakte hende med punkter til 
dagsordenen.  
 
 
 

10 Hjemmesiden 

• Arbejdsgruppen har afsluttet sit arbejde 

• Billeder og filmklip uploaded  

• Kik gerne https://dagtilbud-midt.aula.dk/  
 

 
Endelig er filmklippene kommet på hjemmesiderne. Alle blev 
opfordret til at gå ind og kigge.  
 
Der kan ikke kommunikeres på hjemmesiden, der henvises 
til AULA.  
 

11 Organiseringen af forældreråd og 
bestyrelse 

• I Dagtilbuddet er det samarbejdet 
administrativt struktureret og organiseret 
med et forældreråd i hver af de 4 
afdelinger og en fælles forældrebestyrelse 

• Er organiseringen med både forældreråd 
og -bestyrelse optimal 

• Der er krav om forældrebestyrelse men 
ikke -råd 

Der har tidligere været et ønske om forældreråd i de enkelte 
institutioner. Det er der stadig som nedenstående viser 

• Forældrerådsformanden i Simmerbølle ønsker at der er 
et forældreråd, som oplever at det er et sted hvor der 
generes ideer. Et ønske om, at væres lyttende hos de 
øvrige forældre, hvad der rør sig af ønsker og 
forventninger. 

• Conni. Vi oplever det har en eksistensberittigelse.Rådet 
er også et kontaktforum forældrene imellem.  

https://dagtilbud-midt.aula.dk/


 

 

 

 

• Kan vi optimere engagement og 
samarbejde – og hvordan? 

 

• Bestå, så kan arrangere en arbejdsdag og små fester, 
så vi ses, det er sjovt når rådet og personalet arbejder 
sammen.  

• Dagplejen siger at rådet skal tales op og fortæller 
hvilken arbejdsindsats der reelt er i råd og bestyrelse.  

• Ole siger, at det er glædeligt at det opleves 
betydningsfuldt at have forældreråd.  

 

12.  Renovering af legepladser.  
 

Fra Vejlen påpeges det, at der er ved  at være slidt på 
legepladserne.  

• Ole fortæller at der er årlige sikkerhedseftersyn af 
professionelle konsulenter og der er månedlige 
kommunale tilsyn. Legepladserne er af ældre dato og 
kan fremstå slidt.  

• Der er afsat et beløb pr. barn pr. år, der skal dække 
beskæftigelsesmaterialer bredt – herunder legepladsen. 

• Det bliver derforet spørgsmål om hvad der prioriteres. 

• Abejdsdagene kan vedligeholde legepladserne, 
materialer til  dette financieres af den enkelte institution.  

• Vejlen har ikke oplevet stor tilslutning på arbejdsdagene.  
 
Adspurgt fra Ole om hvad der konkret ønskes udbedret eller 
fornyet.  
 
Det vil gøre et stort indhug i beskæftigelseskontoen, hvis der 
skal købes et nyt legetårn.  
Man må gerne få ting sponsoreret, hvis materialerne lever 
op til sikkerhedskravene.  
 
Ole undersøger om bildæk og evt. andre meterialer kan 
anvendes og stadig leve op til sikkerhedsforanstaltninger.  
 

13.  Mødevirksomhed 2023-2024 
 

Forældreråds- og bestyrelsesmøder 2023-2024: 

• Mandag 11/9 2023  

• Tirsdag 28/11 2023  

• Onsdag 6/3 2024  

• Torsdag 23/5 2023 (afvikles som fællesmøde for alle) 
 
Møde-forberedelse ansvarlig: 
Turnus: Pyramiden, Vejlen Simmerbølle, Dagplejen, 

11/9 2023 er det Pyramidens opgave – husk det 😊 

 

14 Punkter til næste bestyrelsesmøde  
 
HUSK: 
at indsende punkter til dagsorden 14 dage 
før afholdelse af møde. 
 

• Christina og Ole afstemmer dagsorden. 

 


